
Referat Bestyrelsesmøde tirsdag d. 12. dec 2023 

Tilstede: Alice, Peter, HP, Mette, Michael, Søren, Ane Kathrine 

1. Drøftelse af Venø Cykeludlejning – Mogens og Linda er gæster.  

Aftalen med cykeludlejning udløber til foråret 2024.  

Indtægter over de seneste 3 år:  

Indtægt: 50190 kr  

Udgifter: forsikring, nøglebox, div: 27000+ 3200 kr 

Der er givet et overskud over 3 år på: 19990 kr 

Serviceaftalen udløber.  

Det har været godt med halvtag til cyklerne og alligevel er der kommet en del rust.  

Der er især run på elcykler og ladcykel. Det er også disse som der er flest reparationer på.  

Det er både danskere og udlændinge der lejer. Når der er gratis færge for biler, er der ingen 

aktivitet på udlejningen.  

Mogens og Linda vil gerne fortsætte med udlejning i næste periode.  

Vi aftaler at den nuværende aftale forlænges med to år.  

Linda er ved at undersøge om der kan laves et smartere bookingsystem.  

2. Oplæg vedr. bosætning: Anette og John er gæster. 

Peter, John og Anette kommer med oplæg om Boligseminar, som de har været på.  

Almene nyttige boliger på øerne: to scenarier der gør det kompliceret at lave almennyttige 

boliger på øer. 

- Det er dyrere ( primært ved øer med lang transporttid 

- Der er større risiko for tomme lejligheder og dermed huslejeforhøjelse 

 

Kommunen skal betale 10 % ( af udgiften til at opføre boligerne) 

Resten laves som realkreditlån. 

Der kan søges 400.000 til hver bolig fra en særlig pulje. 

 

Det er vigtigt at dokumentere behovet og interessen. F.eks ved at melde sig ind i 

boligforeningen og lave en venteliste til øens specifikke boliger.  

Det er vigtigt at der er opbakning fra det kommunale styre.  

 

Der er ny planlov i forslag, hvori der blandet andet kan laves en ø – udviklings – plan. Det 

forventes at der vil komme en lempelse af nogle at de restriktioner der forhindrer 

byggeri.  

Det er en kommuneopgave at lave en ø – udviklings- plan. Aarø har lavet en.  

 

Omø har lavet deres egen boligforening og fået to præfabrikerede huse.  

 

Seniorboliger på Venø:  

- 4-5 boliger er i underkanten, medmindre man slår de nye seniorboliger sammen med de 

eksisterende på Riisvej. 

- Marianne vil undersøge hvor mange af husene på Riisvej der reelt har stået tomme og i 

hvor lang tid.  

- Det er oplagt at det er Struer Boligselskab der bygger.  

 

Gennemsnitsalderen er høj på Venø og ser vi fremad forventes at gennemsnitsalderen 

stiger.  



Der er behov for tilflyttere; i alle aldre.  

Drøftelse om prøvebolig, udstykning, ledige grunde,  

 

Bosætningsudvalg: vil begynde at arbejde på at fyre op under den kommunale gryde i 

forhold til at skabe udstykninger.  

 

Derudover skal der også laves andre initiativer. 

- Mere synlig på sociale medier 

- 1. Invitation til Kristoffer ( bosætningskonsulent) til møde med Venøboen om 

markedsføring, sociale medier, hvordan tiltrækker vi nye beboere, hvordan laver vi et 

godt beboermøde 

- 2. Invitation til øboere og sommerhusejere ang. Roterende ideudvikling 

- 3. Invitation til kommunaldirektør og borgmester m fl.; invitation til møde om ønske ang. 

Ø – udviklingsplan.  

- Venø Festival: Mette og Ane K melder sig til at mødes med Venø Festival ang. 

Arrangement fredag inden festivalen starter.  

-  

3. Venø Færgen: Tilbagemelding fra turistaktører viser at gratis færge er oplagt i påsken, og for 

nogle også en positiv faktor i ydersæsonen – august, september, oktober. 

Men på Finansloven er der kommet penge til at indføre landevejsprincippet, vi ved dog ikke 

hvordan det bliver udmøntet.  

Alice vil invitere Charly og økonomikonsulenten, evt. udvalgsformand samt teknisk direktør 

til et møde ang. Ønsker om gratis færge.  

- Regler for landevejsprincip 

- Ønske: gratis for gående og cyklister så vidt muligt hele året 

- Gerne at der også er gratis for erhvervskørsel 

- Gratis færge for biler – så meget som muligt i foråret – særligt påske fra d. 22. marts, 

samt september og første halvdel af oktober. 

- Drøftelse med Charly om udgifter i forb. Med leje af FUR- færgen og hvad øboerne kan 

gøre for at lette trafikken ved nedbrud af Venø-færgen.  

 

 

4. Venø Festival ang. Telt.  

Der er mange udfordringer forbundet med teltudlåning og ingen er interesseret i opgaven 

med nedpakning, udlåning.  

5. udsættes til næste møde 

6. Div. Orienteringer:  

- Julekomsammen den 29. dec: 

- Gennemgang af Velkomstpose: pt. er det en mulepose fra Struer med postkort fra Karin, 

noget info fra Struer. Mette og Alice sætter sig sammen og finder kommende indhold til 

posen. Laver evt. et opslag i Venøposten ang. Hvem der har interesse i at have noget 

med i posen.  

- Referat fra møde i SADS: HP fortæller om indhold på mødet. SADS har 50 års jubilæum i 

2024. (24.-26. maj). Der kommer invitation; umiddelbart vil Alice gerne deltage.  

- Der skal vedtages ny postlov, samt ny taxalov. Der er endnu ingen konklusioner at drage 

for Venøs vedkommende.  

- Referat fra Kontaktudvalgsmøde: Mødet er d. 14. december. Mette deltager.  

- Der skal laves høringssvar til Havplansforslag inden 5. februar 2024. 



- Der er kommet brev fra Morten Dahlin, at pga. ministerskift mv bliver beslutning om friø 

først taget primo 2024.  

- Knudepunkter fjernes fra sommer 2024; en del af budgetforhandlingerne. Derefter 

koster det 7 kr pr. kilometer. 

- 7. evt: Besked fra Jan Bendix. Clean Energy projektet er blevet godkendt og der er givet 

30 dages konsulentbistand, samt 100.00 kr.  

Næste møde: tirsdag d. 23. januar kl. 19 hos Peter.  

 

 

 

 

 

 

 

 


